

Eine Jamboree in Europa / A Jamboree in Europe

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

Fortunately an organizer for the Spring Jamboree 2016 was found in the last minute, and this in a period (of march) when halls could be rented reliably only with many difficulties as the halls are often sieged necessarily by refugees. By a short term always a revocation of the license may be threatening, as we saw this for the special "Autumn Jubilee" in Frankfurt last year in September. Here now European solidarity is needed. The EAASDC finally is a European organization. If these European clubs having in their countries not many refugees filling the sports halls, they should be approached by this problem and might be able to prepare and organize reliably a Jamboree in their home country. A Jamboree of EAASDC must not take place only in Germany.

According to the EAASDC Archives on the EAASDC Homepage the following Jamborees were organized in the past outside Germany.

Year	Location
SU 1993	Antwerpen, B
FR 1992	Antwerpen, B
SU 1992	Prag, CSFR
FR 1989	Sneek, NL
SP 1986	Canterbury, GB
SU 1985	Luxembourg, L
SU 1984	Brüssel, B
SP 1980	Scherpenzeel, NL
SU 1977	Shape, B
WI 1976	Scherpenzeel, NL
SU 1975	London, GB

Erfreulicherweise wurde sozusagen in letzter Minute ein Veranstalter für die Spring Jamboree 2016 gefunden. Und das in einer Zeit, in der in Deutschland nur schwer Hallen zuverlässig angemietet werden können, da sie von Flüchtlingen belagert werden. Kurzfristig droht immer ein Widerruf der Nutzungserlaubnis, wie z.B. beim Autumn Jubilee im letzten Jahr. Hier ist nun europäische Solidarität gefragt. Die EAASDC ist schließlich eine europäische Vereinigung. Also sollten sich alle europäischen Clubs, in deren Ländern nur wenige Flüchtlinge Sporthallen belegen und somit verlässlich eine Jamboree geplant werden kann, bei der Ausrichtung einer Jamboree angesprochen fühlen. Eine Jamboree der EAASDC muss nicht immer in Deutschland stattfinden.

Laut EAASDC Archiv auf der EAASDC Homepage fanden folgende Jamborees außerhalb Deutschlands statt:

Year	Location
SU 1993	Antwerpen, B
FR 1992	Antwerpen, B
SU 1992	Prag, CSFR
FR 1989	Sneek, NL
SP 1986	Canterbury, GB
SU 1985	Luxembourg, L
SU 1984	Brüssel, B
SP 1980	Scherpenzeel, NL
SU 1977	Shape, B
WI 1976	Scherpenzeel, NL
SU 1975	London, GB

SP 1975	Haarlem, NL
SP 1974	Shape, B
SU 1973	Luxemburg, L
SP 1968	London, GB
FR 1964	Metz, F
SP 1964	London, GB
WI 1961	Luxemburg, L
WI 1960	Paris, F
WI 1959	Paris, F

SP 1975	Haarlem, NL
SP 1974	Shape, B
SU 1973	Luxemburg, L
SP 1968	London, GB
FR 1964	Metz, F
SP 1964	London, GB
WI 1961	Luxemburg, L
WI 1960	Paris, F
WI 1959	Paris, F

What strikes me is that since 22 years there was no Jamboree having been organized in a country outside Germany. Besides I am astonished that never a Jamboree had been held in Austria and Switzerland although Special Dances are being organized in these countries. German dancers would like to travel there and visit a Jamboree in a neighbour country. Some clubs certainly would organize bus tours, and solo dancers might connect the visit of a Jamboree with a holiday trip.

Now I am curious which club will be the first, have the courage and apply for putting up a Jamboree. Free dates are there still enough.

Translated by Hartmut Heiber

Mir fällt dabei auf, dass seit 22 Jahren keine Jamboree außerhalb Deutschlands stattgefunden hat. Außerdem erstaunt mich, dass noch nie eine Jamboree in Österreich oder der Schweiz organisiert wurde, obwohl dort regelmäßig Special Dances veranstaltet werden. Deutsche Tänzer würden gerne wieder zu einer Jamboree ins benachbarte Ausland fahren. Manche Clubs würden sicherlich Bustouren organisieren oder Einzeltänzer die Fahrt zur Jamboree mit einer Urlaubsreise verbinden.

Nun bin ich gespannt, welcher Club als Erster den Mut aufbringt und sich für eine Jamboree bewirbt. Freie Termine gibt es ja noch genug.

